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 PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/14 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  25 lutego  2014 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w 
Iłowej. 
   
1) Brzezicki Józef 
2) Burnat Krystyna 
3)   Czarnota Zdzisław 
4) Goc Robert 
5) Janczyk Paweł 
6) Kimla Renata 
7) Konopa Halina 
8) Laskowski Mieczysław 
9) Przynoga Franciszek 
10) Rodak Jerzy 
11) Smaga Anatol 
12) Stanisławski Mikołaj 
13) Wdowiak Mirosław 
 
Nieobecni: 
Konopa Halina 
Sawicki Marek 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak - Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny Urzędu  Miejskiego 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
6) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
7) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 
8) Kozłowski Władysław – Sołtys wsi Czyżówek 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I. Sprawy regulaminowe 
1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
 

                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej  
II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 
- Burmistrza Iłowej,  
- Przewodniczących komisji stałych  Rady Miejskiej w Iłowej. 
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2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  
3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej za 2013 rok. 

4. Przyjęcie uchwały w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości Skarbu Państwa do gminnego 

zasobu nieruchomości Gminy Iłowa – referuje J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 143), 

2) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 141), 

3) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza 

komunalnego w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 141), 

4) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 141), 

5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 

141), 

6) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 

142), 

7) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Iłowa oraz warunków korzystania z 

przystanków komunikacyjnych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 142), 

8) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagradzania za inkaso – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 142), 

9) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z Parku 

Dworskiego w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 142), 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Zakończenie XXXIV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak–  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 22.01.2014  r. do dnia 25.02.2014 r. : 

 w wyniku zapytania skierowanego do rzeczoznawców wybrałem najkorzystniejszą ofertę na 
wykonywanie operatów szacunkowych dla Gminy Iłowa w roku 2014. Najkorzystniejsza 
ofertę złożyła firma:  Nieruchomości Janek”, pan Zbigniew Janek z Żagania, 

 przesłałem do Ministerstwo Skarbu Państwa informację dotycząca przekształceń i 
prywatyzacji mienia komunalnego w roku 2013, 

 zaopiniowałem pozytywnie możliwość podziału nieruchomości ozn. działkami nr 494/12 w 
Iłowej oraz nr 265/2 w Czyżówku, 
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 wysłałem do jednostek podległych pisma Starostwa Powiatowego w Żaganiu z dnia 23 
stycznia br. oraz  Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Żaganiu z dnia 28 
stycznia br. dot. obowiązku utrzymania obiektów w okresie zimowym, 

 zwolniłem z opłat za energię elektryczną w lokalu w budynku nr 19 w Czyżówku,  Związek 
Sybiraków oraz Koło Gospodyń Wiejskich w Czyżówku, 

 przesłałem do LUW w Gorzowie Wlkp. sprawozdanie dotyczące przekształcenia prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości na rzecz przedsiębiorców, 

 na wniosek Zakładów Usługowych Zachód wyraziłem zgodę oraz wydałem warunki na 
odprowadzenie wód opadowych z projektowanego placu Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów w m. Iłowa ul. Żagańska, 

 odnośnie dróg i komunikacji: została uzgodniona kolizja projektowanego przyłącza 
gazowego do budynku na działce nr 694/14 przy ul. Surzyna w Iłowej, 

 na wniosek właściciela działki nr 1182/1  zmieniłem decyzję w sprawie o wyrażenie zgody 
na lokalizację zjazdu o parametrach zjazdu indywidualnego z drogi gminnej nr 101122F w 
m. Iłowa ul. Traugutta, 

 uzgodniłem lokalizację projektowanej telekomunikacyjnej linii kablowej w pasie drogi 
gminnej w m. Iłowa - działka nr ewid. 21 – nr drogi 101105F oraz w pasie drogowym drogi 
wewnętrznej - działka drogi nr ewid. 29 oraz w działce nr 808/1, 

 uzgodniłem trasę budowy przyłącza napowietrzno – kablowego w granicach działki nr 78/4 
w m. Czyżówek, 

 zostało wydane zezwolenie na zajęcie pasa drogi gminnej na czas wykonania prac 
elewacyjnych i dachowych na budowanym przy ul. Surzyna na działce nr  694/14 budynku, 

 w dniu 5 lutego otrzymałem odpowiedzi z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze 
w sprawie sprzątania drogi wojewódzkiej oraz w sprawie kałuż przy sklepie EKO oraz przy 
aptece Pani Jedynak. Oto treść pisma: „Odpowiadając na pismo z dnia 17.01.2014 r. Zarząd 
Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze informuje, że w miejscowości Iłowa przy ul. 
Żagańskiej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 296 występuje stara (poniemiecka) kanalizacja 
ogólnospławna. W grudniu 2013 r. w celu poprawy odwodnienia przy ul. Żagańskiej 
oczyszczono 5 szt. studzienek wraz z przykanalikami. Po wykonaniu tych prac 
odprowadzenie wód opadowych w obrębie posesji nr 21 uległo poprawie. Jednakże w 
obrębie skrzyżowania ul. Żagańskiej z ul. Pałacową (obręb sklepu EKO) po opadach 
deszczu woda w dalszym ciągu zalega na jezdni. Prawdopodobną przyczyną takiego stanu 
jest niedrożność kolektora kanalizacji ogólnospławnej bądź jego uszkodzenie. Ze względu 
na fakt, że Urząd Miejski w Iłowej nie posiada inwentaryzacji w/w sieci, zlokalizowanie 
uszkodzenia lub niedrożności jest trudne do ustalenia. W celu poprawy odwodnienia w 
obrębie powyższego skrzyżowania w br. rozważymy możliwość wykonania (w 
porozumieniu z Urzędem Miejskim w Iłowej) dodatkowej studzienki ściekowej wraz z 
przykanalikiem i ściekiem z kostki betonowej. Nie mniej zachodzi konieczność 
oczyszczenia kolektora kanalizacji ogólnospławnej przez Urząd Miejski w Iłowej. Ze swej 
strony możemy zapewnić, że po zakończeniu sezonu zimowego i uprzątnięciu zalegającego 
piasku przy krawężnikach, dokonamy oczyszczenia wpustów ulicznych na odcinku od 
skrzyżowania z ul. Pałacową do skrzyżowania z ul. Plac Wolności.”, 

 i oddzielne pismo z Zarządu Dróg Wojewódzkich w związku z utrzymaniem czystości: 
„Odpowiadając na pismo nr GK-VI.7243.2.2014 z dnia 20.01.2014 r., Zarząd Dróg 
Wojewódzkich w Zielonej Górze informuje, że w związku z trwającym zimowym 
utrzymaniem dróg piasek zalegający przy krawężnikach w ciągach dróg wojewódzkich nr 
296 i 300 w miejscowości Iłowa zostanie usunięty po zakończeniu sezonu zimowego. 
Jednocześnie informujemy, że w miarę występujących potrzeb ulice w ciągach dróg 
wojewódzkich w miejscowości Iłowa są na bieżąco sprzątane.”, 

 uzgodniłem pozytywnie projekt zmiany liniowego rozkładu jazdy MZK Sp.z o.o. w Żaganiu 
na liniach komunikacyjnych Nr: 8.2 Żagań-Żaganiec-Iłowa, 

 uzgodniłem możliwości korzystania z przystanków autobusowych dla Przedsiębiorstwo 
Komunikacji Samochodowej w Zielonej Górze, Eurotransconsulting z Lubina oraz Feniks V 
z Gliwic, 
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 w dniu 20 lutego zgłosiłem na Komisariacie Policji w Iłowej popełnienie przestępstwa 
polegającego na kradzieży pokryw włazów kanałowych – szt.5. z terenu przyległego 
stanowiącego własność Gminy Iłowa znajdującego się w obrębie Konin Żagański po 
północnej stronie autostrady A-18 (Strefa Aktywności Gospodarczej), 

 zostało przeprowadzone rozeznanie cenowe w wyniku którego został wyłoniony projektant 
na opracowanie dokumentacji technicznej oświetlenia drogowego ul. Traugutta, 
Poniatowskiego i Leśnej, 

 zostały podpisane dwa aneksy z firmą Eneos Sp. z o.o. z Poznania do umów o świadczenie 
usług oświetlenia miejsc publicznych, ulic, placów i dróg, 

 została udzielona odpowiedź na zapytanie w ramach dostępu do informacji publicznej 
dotyczącej zlecenia niezależnych badań laboratoryjnych przy realizacji inwestycji, 

 została również udzielona odpowiedź mieszkańcom domków jednorodzinnych przy ul. 
Traugutta dot. możliwości oświetlenia drogi przy, której mieszkają, 

 odnośnie ochrony środowiska zostało wydanych 5 decyzji zezwalających na usunięcie 
drzew, 

 wydano zaświadczenie o prowadzeniu przez rodziców gospodarstwa rolnego, 

 wydano 15 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy i miasta Iłowa, 

 udostępniono informację publiczną na temat obowiązujących miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego jak również na temat inwestycji związanych z 
przydomowymi oczyszczalniami ścieków, 

 wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 
dla przedsięwzięcia polegającego na „Budowie stacji paliw płynnych i gazu LPG w ” na 
działkach oznaczonych numerami ewidencyjnymi 1 / 4, 1/11, 551/2 obręb Czyżówek, 

 wydano postanowienie o braku konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania na 
środowisko dla przedsięwzięcia polegającego na „Modernizacji wydziału produkcyjnego 
szkła opakowaniowego na ternie zakładu Iłowa” na działce oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 521/1 obręb Iłowa, również w tej samej sprawie została wydana decyzja o 
środowiskowych uwarunkowaniach dla tego przedsięwzięcia,  

 zostało wykonane i przesłane sprawozdanie SG – 01 Leśnictwo i ochrona środowiska za 

2013 r. do Głównego Urzędu Statystycznego, jak również sprawozdanie z wykonania 

obiektów małej retencji wodnej za 2013 r. do Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Zielonej Górze Inspektorat w Żaganiu, 

 została złożona informacja o ilościach zebranych odpadów opakowaniowych i przekazanych 

do odzysku oraz poniesionych wydatkach za 2013 r. na terenie gminy Iłowa do Marszałka 

Województwa Lubuskiego i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Zielonej Górze, 

 została dokonana zmiana wpisu rejestru działalności regulowanej w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Iłowa, 

 odnośnie rejestru działalności gospodarczej: zostało wpisanych 5 przedsiębiorców, zmiany 
wpisów dokonało 8 przedsiębiorców, zawieszenia działalności dokonał 1 przedsiębiorca, 
wznowiło działalność gospodarczą 4 przedsiębiorców,  wykreślenia wpisu dokonało 3 
przedsiębiorców, 

 wydano 3 zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 

 na podstawie złożonych przez przedsiębiorców 25 oświadczeń o wartości sprzedaży 
napojów alkoholowych w roku 2013 zostały wyliczone opłaty za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaż alkoholu w roku 2014, 

 nadano numer porządkowy budynkowi mieszkalnemu, 

 przydzielono 1 lokal mieszkalny i 1 lokal socjalny, 

 po zapoznaniu się z zagadnieniami jakimi planują zajmować się komisje Rady w tym roku 
(chodzi o plany pracy) stwierdzam, iż nie zostały ujęte bardzo ważne problemy do tej pory 
nie rozwiązane przez Radę Miejską, a mianowicie:  
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1. budowa drogi do strefy aktywności gospodarczej – brak działania spowoduje brak 
szans na zmniejszenie bezrobocia, 

2. problem komunalnych lokali socjalnych – zwiększa się deficyt lokali i to może 
spowodować zwiększanie się wydatków gminy na odszkodowania za 
nieprzydzielenie lokalu socjalnego. Co raz więcej jest wyroków, w których Sąd 
przydziela lokale socjalne, a my tych lokali socjalnych nie mamy, wtedy jeżeli nie 
przydzielimy będziemy zmuszeni płacić odszkodowania, 

3. sanitacja wiosek – określenie programu i działań w tym zakresie, a więc co ze 
ściekami na wnioskach, jaką politykę tutaj trzeba przyjąć, żeby tą sprawę rozwiązać, 

4. problem kanalizacji na Dolanowie i ul. Żaków – rury kanalizacji ulegają zgnieceniu, 
gdyż są zbyt cienkie (niezgodne z dokumentacją), koszty usuwania awarii powodują 
wzrost ceny za ścieki, 

5. problem wody w Borowem, jeżeli Wymiarki będą miały własne ujęcie wody, 
6. problem szybkiej degradacji chodnika na Pl. Wolności przy północnej pierzei – 

drugi etap rewitalizacji – konieczna przebudowa kanalizacji burzowej i sieci 
energetycznej, 

7. problem kanalizacji burzowej w Iłowej, 
8. problem zabezpieczeń przed powodzią – zbiornik retencyjny Klików, zbiornik 

retencyjny przy ul. Młyńskiej i ich utrzymanie, 
9. dostosowanie szkoły podstawowej do przyjęcia sześciolatków, 
10. waloryzacja wynagrodzeń pracowników administracji i obsługi szkół oraz jednostek 

budżetowych Gminy. 
Prosiłbym jeżeli jest to możliwe, żeby w pracach komisji również uwzględnić te problemy. 

Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – dziękuję za przedstawienie sprawozdania. 
Punkt był przedstawienie sprawozdania, a zrobiły się interpelacje, zapytania radnych, a powinno 
być odwrotnie, ale to na marginesie. 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  

 
Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – chciałbym się dowiedzieć kto i kiedy ostatnio monitorował 
niezagospodarowane tereny inwestycyjne przy autostradzie, gdyż mieszkańcy są zaniepokojeni, że 
naprzeciw zbiornika wodnego powstaje wysypisko śmieci (tam na końcu tej drogi). 
Jakie podjął pan Burmistrz działania, aby zmniejszyć bezrobocie w Gminie. Czy sposobem na to 
maja być tylko kolejne nieudane przetargi na sprzedaż gruntów. W związku z tym składam 
interpelacje, jakie Pan zamierz podjąć kroki, żeby skuteczniej wypromować tereny inwestycyjne, 
jakie podejmie Pan działania w celu powstania drogi dojazdowej do strefy przemysłowej od zjazdu 
z autostrady co może przyczynić się do tworzenia nowych miejsc pracy, a co za tym idzie również 
zmniejszenia bezrobocia wśród naszych mieszkańców. Chciałbym tutaj dodać jeszcze, że 
zauważyłem, że odbijamy tą sprawę jak piłeczkę. Moim zdaniem jest tak, że Premier Rządu ze 
swoim Rządem (na przykładzie) opracowuje ustawy, daje do Sejmu, w Sejmie dyskutują, 
przyjmują, odrzucają lub  poprawiają. Wydaje mi się, że w naszym przypadku też tak powinno być, 
że nie czekać na decyzje Rady, tylko przedstawić propozycje dla Rady, a Rada po ewentualnych 
poprawkach podejmuje decyzje. Dlatego prosiłbym bardzo, żeby nie spychać tego na Radę, tylko 
przedstawić po prostu rozwiązania. 
 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny – również do pana Burmistrza mam kilka zapytań: 

1) czy w październiku 2013 roku wpłynęło do Urzędu Miejskiego pismo od Komendanta 
Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o przeprowadzenie inwentaryzacji wszystkich 
hydrantów na terenie miasta Iłowa wraz z pomiarem ciśnienia wody oraz stwierdzenia, które 
są czynne, a które nie, 
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2) chciałbym się dowiedzieć (niektóre wiem) – do kogo należą następujące działki, które 
porządkiem nie świecą i tak przy ul Okrzei obok posesji pana Krężla są dwie działki gminne 
(w tym dole) tam jest normalnie wysypisko jakieś małe takie, po drugiej stronie koło stacji 
TRAFO to  jest to samo (ul. Okrzei cały czas) i tam, gdzie działka była oddana pod budowę 
nowego Posterunku Policji (to może już być z poprzednich lat, ja nie mówię, że to jest 
świeże), ale w oczy kłuje i mieszkańcy zwracają na to uwagę. Tak samo przy ul. Hutniczej 
przy wjeździe do byłej masarni też jest dużo plastików i różności. I kolejne to co pisze 
prasa, że w stawie przy ul. Młyńskiej pojawiły się jakieś „nowe gatunki ryb” (tak 
przeczytałem w prasie), także to  też chyba chodzi tam o plastiki i inne, które są tam 
wrzucane do tego stawu, 

3) kolejne pytanie mam takie: ja wiem, że to jest droga wojewódzka, ale w interesie 
mieszkańców Iłowej powinno to właśnie być co teraz przedstawię – kilka dni temu 
przechodziłem chodnikiem, który został nowo odtworzony przy Parku Miejskim (który był 
rozebrany), chwała tym budowniczym, którzy to wybudowali, że zrobili te wycinki, które 
zgłaszałem w asfalcie (to były połączenia odpływu tej wody burzowej itd.), ale nigdy bym 
się nie spodziewał, żeby na chodniku przy krawężniku, gdzie jest odpływ przy każdym 
punkcie była studzienka dorobiona na chodniku. Moim zdaniem powinna ta studzienka  być 
poza chodnikiem już, bo jeżeli dojdzie do tego, tak jak pan zgłaszał, że w Koninie  pokradli 
jakieś zabezpieczenia studzienek, to będzie kłopot, bo na tym chodniku jak naliczyłem to 
jest chyba 5 takich, czy 6 studzienek w tym ciągu, który oni odnowili. I zrobili sobie te 
studzienki i później niech ktoś ukradnie te metalowe części będzie kłopot, bo ktoś tam 
wpadnie, czy coś, 

4) w sprawie Regulaminu Parku – został przedstawiony Regulamin, który Rada uchwaliła, 
gdzie jest zapisane, że Park Miejski jest czynny w godzinach: od godziny 6

00
 do godziny 

20
00

 okres zimowy i od godziny 6
00

 do godziny 22
00

 okres letni. Jak wiadomo do dnia 
dzisiejszego wszystkie furtki w Parku są całą dobę otwarte, 

5) następna sprawa – na tzw. „Mostku Miłości” do dnia dzisiejszego nie jest zamontowana 
furtka, czy tą furtkę ma zamontować Wykonawca Parku? Odbiór Parku już był dwa 
miesiące temu, bo jest ta możliwość, że ktoś może tamtędy wchodzić na teren Parku. Miało 
to być zrobione, 

6) kolejna podobna sprawa jest z Cmentarzem komunalnym. Cmentarz nie jest zamykany, a są 
sygnały, że na Cmentarzu są kradzieże zniczy, kwiatów, przebywają tam ludzie młodzi, 
którzy różnie tam się zachowują. Także proponowałbym, żeby skoro uchwalony jest 
Regulamin, czy Parku, czy Cmentarza, żeby był przestrzegany.  

 
I ostatnia, tutaj złożę interpelację na piśmie do pana Burmistrza, otóż: „Panie Burmistrzu na 
ostatniej sesji Rady Miejskiej poinformował Pan, że pismem w dniu 14 stycznia zwrócił się Pan do 
Wizytatora Zgromadzenia Księży Misjonarzy w Krakowie z prośbą o przekazanie Gminie Iłowa 
nieruchomości po byłym Wincentyńskim Centrum Pomocy Rodzinie. W związku z tym mam do 
Pana następujące pytania: 

1. czy zwrócił się Pan o odpłatne bądź nieodpłatne przekazanie powyższej nieruchomości, 
jeżeli odpłatne to skąd planował Pan wziąć środki na ten cel, 

2. czy chciał Pan wydzierżawić powyższą nieruchomość, 
3. jaką funkcję miałaby spełniać powyższa nieruchomość w przypadku pozytywnej decyzji 

Zgromadzenia. 
Co prawda Komisja ds. Publicznych wcześniej wnioskowała o przejęcie tej nieruchomości, ale 
uważam, że ostatnie pismo Pana Burmistrza zostało wysłane za późno i nastąpiło pod wpływem 
informacji na temat Wincentyńskiego Centrum Pomocy Rodzinie jaką Proboszcz Parafii Tadeusz 
Lubiatowski podał parafianom podczas jednych ze styczniowych ogłoszeń parafialnych. 
Mam w związku z tym jeszcze jedno pytanie, czy to prawda, że podczas Pańskiego spotkania, 
chyba w listopadzie 2012 r. z księdzem proboszczem w obecności Pani Ewy Sowy Pełnomocnika 
Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom, na propozycję księdza, żeby Gmina wydzierżawiła 
obiekt Wincentyńskiego Centrum Pomocy Rodzinie na swoje potrzeby za przysłowiową złotówkę i 
koszty utrzymania – nie wyraził Pan zainteresowania tą propozycją stwierdzając, że Rada się na to 
nie zgodzi. 
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Na jakiej podstawie Pan tak stwierdził, skoro w ogóle nie pytał Pan o to Radę, ani też nie 
poinformował Pan Radę o tym spotkaniu oraz o tej propozycji. 
Wniosek z takich działań Pana Burmistrza nasuwa się tylko jeden – była szansa na przejęcie 
budynku prawie za darmo i stracił Pan tę szansę, a teraz Pańskie działania są mocno spóźnione. 
Mam nadzieję, że dostanę odpowiedź pisemną i wyczerpującą.” 
 
Pan Jerzy Rodak – Radny – nawiązując do tego, co przewodniczący poprzednich komisji mówili 
na temat tych śmieci, to powiem szczerze, że ostatnio sobie zadałem trud i objechałem miasto, 
wszystkie drogi, ścieżki i katastrofalnie to wygląda, naprawdę każda droga jest zaśmiecona, 
strasznie to wygląda, ale to nie o tym chciałem mówić. 
Dowiedziałem się, że w ubiegłym roku było wysłane do pana Burmistrza pismo przez Powiatowego 
Komendanta Policji w Żaganiu, które podpisywał On i Starosta Żagański i dotyczyło zakupu 
samochodu dla Komisariatu Policji w Iłowej. Mnie trochę to zdziwiło, bo ja pierwszy raz to 
usłyszałem w ogóle, o niczym takim nie było mówione, nawet przy projektowaniu budżetu, nawet 
nie wiedzieliśmy o takiej informacji. Z tego co wiem, to poszczególne jednostki samorządowe, 
które podlegają pod Komisariat w Iłowej takie pieniążki sobie zabezpieczyły, została Iłowa, która 
nic, ani odpowiedzi. Chciałbym się dowiedzieć, czy to jest prawda. 
 
Pan Robert Goc – nawiązując do „Orlika”, bo za trzy dni mamy otwarcie (1 marca), a 
dowiedziałem się, że po konkursie, który się odbył i został rozstrzygnięty pani dyrektor zerwała 
umowę, czy… nie wiem… z tą panią, która wygrała ten konkurs i miała prowadzić tego „Orlika”. 
Chciałbym się dowiedzieć, czy to jest prawdą, czy ta pani będzie prowadzić „Orlika”, czy będzie 
nowy konkurs rozpisany, czy jak, bo zostało trzy dni na otwarcie, a nie znam informacji na ten 
temat. 
 
Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek – pierwsza sprawa to działka w Czyżówku, 
która się ciągnie już ponad rok, sprawa jest w sądzie, rozmawiałem z kierownikiem gospodarki 
komunalnej, świadkami, którzy byli w grudniu ubiegłego roku. Nic na ten temat nie mogą 
szczegółów powiedzieć, odsyłają do Urzędu Miejskiego, w którym też mi nic nie powiedziano, bo 
sprawą zajmuje się pani pełnomocnik. Chciałbym powiedzieć, że jest to wprost śmieszne, żeby 
własność samorządu gminnego, żeby dana osoba prywatna miała takie zapatrywania, że to jest jej i 
nikt nie ma władnym być o przejęcie tej działki, a ta działka jest gminna. Ja chcę powiedzieć tak, że 
jako jednostka pomocnicza Burmistrza, chodzi o Sołectwo Czyżówek, o Sołtysa dziwi mnie, że nie 
powołano na świadka konkretnie osoby bardziej kompetentnej i zainteresowanej jeżeli chodzi o 
moją osobę. Jako Sołtys, jako gospodarz tego terenu mógłbym wyjaśnić w szczegółach i dawno już 
by ta sprawa była przesądzona przez Sąd w Żaganiu. Ja nie będę sam występował do Sądu, żeby 
Sąd powołał mnie na świadka, ale jako pełnomocnik powinna wystąpić o dodatkowych świadków. 
Chciałbym, żeby ta sprawa była jak najszybciej załatwiona, bo mieszkańcy pytają, oburzeni są, że 
tak ślamazarnie to się toczy. 

Druga sprawa – pan Burmistrz już w swoim wystąpieniu przedstawił, chodzi mnie o wiejskie ścieki 
– przydomowe oczyszczalnie. Również  mam z 24 lutego z Gazety Lubuskiej artykuł na temat 
przydomowych oczyszczalni –  Gmina Żary: Grabik, Mirostowice itd. jest podane jakie są koszty, 
kto wykonuje te oczyszczalnie. Ja uważam, że powinny to być na szczeblu samorządu gminnego 
podjęte  konkretne decyzje, bo trzeba powiedzieć, że na terenie wiejskim praktycznie nie ma 
żadnych oczyszczalni. Poza tym dyrektywy z 1991 roku … 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Sołtysie proszę o konkretne 
pytanie. 
 
Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek –  mam pytanie, czy Rada określi środki na 
oczyszczalnie przydomowe i przeznaczy jakieś określone kwoty, bo wiem, że Gmina Żary, czy 
Gmina Trzebiel dofinansowuje 50% do oczyszczalni przydomowych, a tutaj ani w ubiegłym roku, 
ani na ten rok ja nie słyszałem, żeby jakieś środki były przeznaczone na ten cel. 
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Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – mam pytanie do pana Burmistrza – 
dochodzą do mnie słuchy, że z ul. Traugutta  z remontu drogi nr 296 urobek w zasadzie już był 
wywożony, mieszkańcy się skarżą, że jest wywożony na teren prywatnej działki, gdzie jest 
zlokalizowany staw, ale też również taki przypadek był (nie sprawdziłem tego),  że jest urobek 
wywożony na brzeg stawu gminnego.  Prosiłbym o sprawdzenie tej sprawy dlatego, że w pobliżu 
jest ujęcie wody, a urobek może być zanieczyszczony substancjami ropopochodnymi w związku z 
tym  mieszkańcy obawiają się, czy nie będzie to miało wpływu na ujęcie wody gminnej.  
Drugie pytanie dotyczy wsi Żaganiec, a mianowicie świetlicy – jaki jest stan prawny na dzień 
dzisiejszy świetlicy w Żagańcu i, czy można z niej korzystać. 
Trzecie pytanie tj. mostek drewniany przez rzekę Czerna łączący wieś Żaganiec z drogą 
wojewódzką – kto jest właścicielem tego mostku i kto powinien dokonać remontu tego mostku 
(chodzi o tą kładkę przez rzekę w Żagańcu). 
 
Ad. II pkt 3  
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej za 2013 rok. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej przedstawiła 
działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej i poinformowała, że pomoc społeczna jest 
instytucją polityki społecznej  państwa mająca na celu umożliwienie osobom i rodzinom 
przezwyciężenie trudnych sytuacji  życiowych, których nie  są one w stanie pokonać , 
wykorzystując własne uprawnienia, zasoby i możliwości. 
Zgodnie z w/w zapisem ustawy z dnia 12 marca 2004r. O pomocy społecznej,  Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Iłowej stara się sprostać wszystkim zadaniom narzuconym  przez  organy 
administracji rządowej i samorządowej jak również  przez  specyficzne sytuacje mające miejsce  w 
naszej społeczności lokalnej.  
W związku z powyższym Ośrodek Pomocy Społecznej wykonuje zadania, w szczególności w 
zakresie: 

 pomocy społecznej zgodnie z ustawą z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (tj. 
Dz. U. z 2009 r. Nr 175, poz. 1362 ze zm.) 
a) zadania własne gminy o charakterze obowiązkowym; 
b) zadania własne gminy; 
c) zadania zlecone z zakresu administracji rządowej. 

 przyznawania dodatków mieszkaniowych, które są realizowane jako zadania własne 
gminy zgodnie ustawą z dnia 21 czerwca 2001 r. o dodatkach mieszkaniowych (Dz. U. 
Nr 71, poz. 734 ze zm.). 

 przyznawania świadczeń rodzinnych, które są wykonywane jako zadanie zlecone z 
zakresu administracji rządowej zgodnie z ustawą z dnia 28 listopada 2003 r. o 
świadczeniach rodzinnych (tj. Dz. U. z 2006r. Nr 139, poz. 992 ze zm.). 
Ośrodek wykonuje powyższe zadanie na podstawie zarządzenia Burmistrza Iłowej 
w sprawie upoważnienia kierownika ośrodka do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń 
rodzinnych a także do wydawania w tych sprawach decyzji. 

 przyznawanie świadczeń z funduszu alimentacyjnego, które są wykonywane jako zadanie 
zlecone z zakresu administracji rządowej zgodnie z ustawą z dnia 7 września 2007 r. o 
pomocy osobom uprawnionym do alimentów (tj. Dz. U. z 2009 r. Nr 1, poz. 7).  
Ośrodek wykonuje powyższe zadanie na podstawie zarządzenia Burmistrza Iłowej w sprawie 
upoważnienia kierownika ośrodka do prowadzenia postępowania w sprawach świadczeń z funduszu 
alimentacyjnego oraz do wydawania w tych sprawach decyzji. 
O wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej zgodnie z ustawą z 9 czerwca 2011r.( Dz. U. z 
2011r. nr 149 poz.887) 

 inne zadania na podstawie uchwał rady gminy, zawartych umów i porozumień. 
 

 W Ośrodku Pomocy Społecznej w Iłowej w 2013 roku zatrudnionych było  16   
pracowników w tym: 
2 pracowników w zespole świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego; 
2 pracowników administracyjnych do obsługi świadczeń pomocy społecznej, dodatków 
mieszkaniowych, sekretariatu; 
2 pracowników w zespole księgowym i budżetu; 
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4 pracowników socjalnych z czego  jeden przyjęty w ramach środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego do realizacji zadań wynikających ustawy o pomocy społecznej oraz realizacji projektu 
„ Aktywizacja społeczno- zawodowa w gminie Iłowa”. 
3 opiekunów świadczących pracę usługową w domu beneficjentów; 
2 asystentów rodziny; 
1 stanowisko kierownika . 
Ponadto, w 2013 roku posiłkowaliśmy się pracownikami, których etaty były  refundowane przez 
PUP w Żaganiu. 
   
 W roku 2013 zarejestrowano 1767 podań o pomoc. Średnio miesięcznie do zespołu 
pracowników socjalnych wpływa ok. 147 podań o pomoc. Najczęściej dotyczą one pomocy 
finansowej na zakup żywności, leków, odzieży, opłat mieszkaniowych oraz opału. Ponadto, 
pracownicy świadczą szeroko pojętą pracę socjalną,  podejmują mediację i rzecznictwo na rzecz 
beneficjentów. Działania pracowników socjalnych mają na celu diagnozę środowiska, podniesienie 
świadomości społecznej osób zagrożonych marginalizacją i wykluczeniem, nabycia umiejętności 
radzenie sobie w trudnych sytuacjach oraz rozwiązywanie problemów życiowych stanowiących 
klucz ich niepowodzeń. 
 
 Pracownicy socjalni podpisali  31 kontraktów socjalnych z czego 21 kontrakty 
dotyczyły osób biorących udział w Programie Operacyjnym Kapitał Ludzki działanie 7.1 
poddziałanie 7.1.2. W ramach kontraktów beneficjenci wraz z otoczeniem byli objęci działaniami o 
charakterze edukacyjnym, zawodowym, zdrowotnym, społecznym.  
Wymienione działania miały na celu między innymi  pobudzenie inicjatywy w zakresie poprawy 
własnej sytuacji życiowej, wzrost samooceny i  kompetencji zawodowo- społecznych oraz  wiary 
we własne możliwości .W naszym odczuciu beneficjenci uzyskali zamierzony przez nas cel. Mimo, 
iż większość z tych  osób nadal korzysta z pomocy OPS, to zmieniły postawy wobec Ośrodka. 
Wkładają znacznie więcej wysiłku celem wyjścia z trudnej sytuacji, bardziej skupiają się na opiece 
nad dziećmi oraz działaniami zmierzającymi do uporządkowania spraw rodzinnych i zawodowych. 
Aktywniej uczestniczą  w grupach samopomocowych, widzą sens uczestniczenia w życiu 
społecznym oraz wspieraniu innych ludzi. W ramach ubiegłorocznego Projektu rodziny , mogły 
skorzystać między innymi z takich działań jak: 
grupa wsparcia dla osób z problemem współuzależnienia i przemocy, 
indywidualne poradnictwo psychologiczne, 
trening kompetencji i umiejętności społecznych, 
trening umiejętności organizowania wolnego czasu: w tym 3 wyjazdy integracyjno-edukacyjne, 
zajęcia z zakresu prowadzenia gospodarstwa domowego, 
warsztaty umiejętności opiekuńczo-wychowawczych, 
zajęcia z coachingu i poprawy wizerunku osobistego z metamorfozą, 
warsztaty z rękodzieła z elementami wiedzy na temat samozatrudnienia i promocji wyrobów, 
Dotychczas od 2008r. w ramach powyższych działań było zawartych 115 kontraktów. Co najmniej 
32 beneficjentów usamodzielniło się, zmienił się ich status życiowy. 
Pozostałych 10 kontraktów zawarto w zakresie aktywizacji zawodowej, zdrowotnej oraz poprawy 
sytuacji rodzinnej z osobami nie będącymi uczestnikami projektu.  
Osoby z którymi zawarto kontrakty podjęły leczenie, spotykały się z psychologiem , uczestniczą w 
grupach samopomocowych, aktywniej poszukują zatrudnienia. Kontrakty były zawarte zarówno z 
osobami samotnie gospodarującymi jak z osobami w rodzinach,  długotrwale bezrobotnymi, z 
problemem uzależnienia alkoholowego bądź z osobami współuzależnionymi. 
 
W ubiegłym roku udzielona została pomoc trzem rodzinom, których domostwo uległo  
częściowemu zniszczeniu w trakcie pożaru. Pomoc opiewała na kwotę 5300zł. 
Wysokość pomocy poszczególnym rodzinom była uzależniona od skali strat oraz  możliwości 
zabezpieczenia niezbędnych potrzeb w ramach własnych zasobów finansowych. 
  
Ośrodek Pomocy Społecznej zgodnie z ustawą o przeciwdziałaniu przemocy rodzinie nadal zajmuje 
się koordynacją i obsługą techniczną Zespołu Interdyscyplinarnego powołanego w 2011r.  
W ubiegłym roku odbyły się cztery  posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 60 spotkań 
Grup Roboczych . 
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Wszczętych zostało 22 procedury Niebieskiej Karty oraz trzy kontynuowane były z poprzednich lat. 
W skład ZI  wchodzą przedstawiciele placówek oświatowych z terenu gminy, komisariatu policji, 
służby zdrowia, kuratora zawodowego oraz pracowników socjalnych.  W ubiegłym roku 
członkowie  Zespołu i grup roboczych skorzystali ze szkolenia pn. „Rozmowy ze sprawcą i ofiarą 
przemocy”.  W ramach  posiadanych środków finansowych w okresie październik – grudzień 
zatrudniono psychologa dla ofiar przemocy. Podstawowym celem pomocy było zdiagnozowanie 
problemu, uświadomienie sobie jego specyfiki, opracowanie sposobów radzenia sobie z 
trudnościami, zmotywowanie do podjęcia działań ukierunkowanych na poprawę swojej sytuacji, 
pomoc w odreagowaniu napięć emocjonalnych, wskazanie zasobów, którymi osoba dysponuje, 
praca nad zmianą nieracjonalnych schematów poznawczych, praca nad kontrolą emocji, 
zwiększenie świadomości samego siebie (własnych potrzeb, wartości, motywów działania) oraz 
wzmacnianie poczucia własnej wartości i wiary w możliwość zmian. Spotkania były 
przeprowadzane w siedzibie Ośrodka. Z pomocy korzystały zarówno osoby dotknięte przemocą 
domową , co do których prowadzone były procedury NK jak i osoby wymagające takiego wsparcia 
mimo zakończenia działań w ramach NK. Problem przemocy domowej dotyczy wielu rodzin, co 
zwiększa czujność zarówno pracowników socjalnych jak i funkcjonariuszy policji oraz pozostałych 
przedstawicieli jednostek gminnych. Postrzeganie problemu przemocy wyłącznie w rodzinach w z 
widoczną  patologią  jest już  nieaktualne.  
Nadal problem przemocy w rodzinie  często jest bagatelizowany, awantury, przepychanki, 
poniżanie, uzależnienie ekonomiczne czy też zaniedbywanie w znacznym stopniu potrzeb osób 
zależnych, dla znacznej części społeczeństwa, w tym niejednokrotnie przedstawicieli instytucji 
publicznych nie jest identyfikowany z patologią. 
Ośrodek Pomocy Społecznej podejmuje działania zwiększające świadomość społeczną z zakresu 
przemocy w rodzinie, zapobieganie jej powstawaniu, minimalizowaniu skutków. 
W ubiegłym roku w województwie lubuskim w miesiącu wrześniu został wprowadzony pilotażowy 
program dotyczący działań w zakresie przemocy w rodzinie. W ramach programu Ośrodki pomocy 
społecznej zostały zobowiązane do zapewnienia w okresie trwania pilotażu całodobowej gotowości 
do przystąpienia przez dyżurnych pracowników socjalnych do czynności interwencyjnych na 
telefoniczne wezwanie policjanta w sytuacji zatrzymania sprawcy przemocy, konieczności 
zapewnienia opieki małoletnim czy konieczności zapewnienia specjalistycznego wsparcia, 
schronienia oraz przekazania do Wydziału Polityki Społecznej wykazu numerów telefonów 
interwencyjnych. Należy zauważyć, iż znaczna część gmin odmówiła gotowość udziału w 
programie z uwagi na: brak uregulowań prawnych, które pozwalałyby na polecenie wykonywania 
przez pracowników socjalnych pracy w całodobowej gotowości, trudnościami w zachowaniu 
zgodności z Kodeksem pracy przy ustalaniu tych dyżurów, trudnościami z zapewnieniem 
bezpieczeństwa pracownikom socjalnym wykonującym obowiązki w godzinach popołudniowych i 
nocnych, koniecznością zwiększenia pracownikom socjalnym wynagrodzenia za pracę, 
szczupłością obsady kadrowej w ośrodkach pomocy społecznej. 
Nasz Ośrodek mimo powyższych przeszkód podjął się zadania mając na względzie dobro osób, a w 
szczególności małoletnich świadków i ofiar przemocy. 
  
 W 2013 roku  Ośrodek Pomocy Społecznej był ponownie koordynatorem prac 
społecznie użytecznych. W ramach   porozumienia zawartego pomiędzy Burmistrzem Gminy Iłowa 
a  Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu działającego z upoważnienia Starosty 
Powiatu,  w gminie aktywizowano 25/26 osób miesięcznie od lutego do listopada 2013r. Pełniąc 
rolę koordynatora Ośrodek monitorował realizację zadania, współpracował z instytucjami, w 
których były wykonywane prace społecznie użyteczne, występował z wnioskiem o refundację 
środków finansowych do PUP, zajmował się wypłatą świadczeń pieniężnych, sporządzaniem listy 
osób bezrobotnych, kontrolą pracy oraz jakością wykonywanej pracy, kompletował dokumentacje 
bieżącą niezbędną do realizacji zadania. Wykonywanie prac społecznie użytecznych jest   
podstawowym narzędziem aktywizacji zawodowej osób długotrwale bezrobotnych ale również  
pomaga w wykonaniu wielu prac porządkowych na terenie Gminy. 
 

W ubiegłym roku Ośrodek Pomocy Społecznej był koordynatorem zadania pn. 
„Upowszechnianie profilaktyki uzależnień wśród rodziców, opiekunów i młodzieży.” 
realizowanego w ramach dotacji celowej udzielonej  przez Urząd Marszałkowski  Województwa 
Lubuskiego . 
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Podstawowym celem zadania była  edukacja społeczna na temat sytuacji i czynników ryzyka oraz 
sposobów zapobiegania zagrożeniom alkoholowym i narkomanii na terenach wiejskich. 
Podwyższanie świadomości, wiedzy, umiejętności rodziców, opiekunów i młodzieży z zakresu 
profilaktyki i terapii uzależnień. 
 

W świetlicach wiejskich w Koninie Żag. oraz Borowym odbyło się spotkanie doradcze. W 
spotkaniu  oprócz mieszkańców Konina Żag. oraz Borowego  uczestniczyli specjaliści w tym ds. 
uzależnień    oraz przedstawiciele  poszczególnych jednostek w Iłowej tj. : Komendant wraz z 
funkcjonariuszami Komisariatu Policji  , Przewodnicząca  oraz członek GKRPA, Kierownik OPS 
,specjalista pracy socjalnej oraz pracownicy socjalni  z OPS , pedagodzy Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych, psycholog oraz  terapeuta  z NZOZ „ PROFIL” . 

 
W trakcie spotkań przedstawiono problem uzależnień, sposób dostrzegania niepokojących 

zmian w zachowaniu młodzieży, rodzaj sygnałów które mogą świadczyć o zażyciu środków 
psychoaktywnych, rodzaju środków psychoaktywnych oraz  ich wpływu na zdrowie i zachowanie, 
opisano jak mogą wyglądać oraz w jakich miejscach można się ich spodziewać. Poinformowano 
gdzie można uzyskać specjalistyczną pomoc  oraz w jakim zakresie mogą jej udzielić jednostki 
pomocy społecznej, policji, oświaty czy też GKRPA. 

 
W ramach powyższego zadania przeprowadzono również poradnictwo specjalistyczne i konsultacje 
indywidualne poprzez dyżury psychologa  i terapeuty ds. uzależnień.   
W organizacji dyżuru pomoc świadczyli pracownicy socjalni, którzy częściowo uzgadniali   
godziny i liczbę  osób chcących skorzystać z poradnictwa - konsultacji indywidualnej. Nie mniej, 
wszystkie chętne osoby mogły skorzystać z  wsparcia psychologa i terapeuty w  wyznaczonych  
godzinach dyżurowania, bez względu na wiedzę pracowników socjalnych.  
Informacje dotyczące dyżurów specjalistów były poprzedzone informacjami umieszczanymi na 
stronie internetowej OPS , plakatami oraz indywidualnymi zaproszeniami. 
 
W ubiegłym roku w ramach zadań wynikających z ustawy o pomocy społecznej były realizowane 
usługi opiekuńcze dla osób starszych i niepełnosprawnych. Zadanie to jest wykonywane przez 
trzech opiekunów środowiskowych. Z pomocy w tej formie skorzystało 15 rodzin. 
 
 W Ośrodku realizowane są również dodatki mieszkaniowe zgodnie z ustawą z 21  
czerwca 2001r o dodatkach mieszkaniowych. Miesięcznie korzysta z tej formy pomocy ok. 90 
rodzin. Decyzje wydawane są na okres sześciu miesięcy. W ubiegłym roku zostało 
zarejestrowanych 186 wniosków i wydano 170 decyzji przyznających prawo do dodatku 
mieszkaniowego, 5 decyzji odmownych, 7 wniosków wycofano, a 4 pozostały bez rozpatrzenia. 
Osoby posiadające prawo do dodatku mieszkaniowego  są zobowiązane do opłaty bieżących 
należności za zajmowany lokal, w przeciwnym przypadku następuje wstrzymanie dodatku 
mieszkaniowego w drodze decyzji administracyjnej. W roku 2013 wydano 12 decyzji 
wstrzymujących  tę formę pomocy oraz 5 wznawiających. 
Zadanie to stanowi zupełnie odrębny blok spraw. Przepisy ustawy o dodatkach mieszkaniowych nie 
są zależne od działań wynikających z ustawy o pomocy społecznej.  Podobnie jest w przypadku 
realizacji świadczeń rodzinnych oraz funduszu alimentacyjnego. W zakresie działań Zespołu do 
spraw świadczeń rodzinnych i pomocy osobom uprawnionym do alimentów jest przyjmowanie 
wniosków i wydawanie decyzji w sprawie świadczeń opiekuńczych tj.: zasiłek pielęgnacyjny, 
specjalny zasiłek opiekuńczy oraz świadczenie pielęgnacyjne; jednorazowej zapomogi z tytułu 
urodzenia się dziecka; zasiłków rodzinnych oraz dodatków  do tych zasiłków tj.:  
1) urodzenia dziecka; 
2) opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego; 
3) samotnego wychowywania dziecka; 
4) wychowywania dziecka w rodzinie wielodzietnej; 
5) kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego; 
6) rozpoczęcia roku szkolnego; 
7) podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania. 
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W zakresie  pomocy osobom uprawnionym do alimentów Zespół  dokonuje następujących 
czynności: 

1) przyjmuje wnioski o ustalenie prawa do świadczeń z funduszu alimentacyjnego, 

2) wydaje decyzje w sprawie przyznawania lub odmowy świadczeń , 

3) podejmuje działania wobec dłużników alimentacyjnych tj.: 

4) przeprowadza wywiad alimentacyjny z dłużnikiem oraz przyjmuje oświadczenie 
majątkowe, 

5) przekazuje komornikowi sądowemu informacje mające wpływ na skuteczność 
prowadzonej egzekucji, 

6) dokonuje wszczęcia postępowania egzekucyjnego, 

7) w przypadku uchylania się dłużnika od wywiadu alimentacyjnego, wydawana jest 
decyzja o uznaniu dłużnika alimentacyjnego uchylającego się od zobowiązań 
alimentacyjnych, 

8) przekazuje informacje do PUP  celem aktywizacji zawodowej dłużników, 

9) występuje z wnioskiem do Starosty o zatrzymanie prawa jazdy, 

10) składa wnioski do prokuratury o ściganie za przestępstwo określone w art.209 §1 
kodeksu karnego, 

11) występuje do organu właściwego dłużnika  o podjęcie wobec niego stosownych działań, 

12) wydaje decyzje na podstawie , których dłużnik jest informowany o wysokości 
zadłużenia i  zwrotu wypłaconych  należności . 

Narzucony obowiązek odzyskiwania długu od osób zobowiązanych do alimentów wymaga stałej 
współpracy z Komornikiem Sądowym jako  organem egzekucyjnym, Prokuraturą, Starostą 
Powiatowym, Krajowym Rejestrem Długów  oraz z organami wierzyciela i dłużnika. 
Niestety, mimo wielu działań zmierzających do odzyskania wypłaconych świadczeń osobom 
uprawnionym do alimentów , odsetek odzyskanych środków jest nadal niewielki. 
Planuje się przerzucenie ciężaru alimentacyjnego na dalsze osoby spokrewnione w linii prostej.  
 
 Na podstawie ustawy z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 
zastępczej, rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczych 
objęte są  wsparciem   w formie pracy z rodziną oraz pomocą w opiece i wychowaniu dziecka. 
Organizacją powyższego zadania w ubiegłym roku  również  częściowo zajmował  się Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Iłowej. 
 
 W ramach tej formy pomocy, zadanie było realizowane poprzez zatrudnienie  
asystenta rodziny. W ubiegłym roku z uwagi na pozyskanie środków finansowych z budżetu 
państwa, zatrudniono  dodatkowo drugiego asystenta rodziny.  
Działaniami w tym zakresie było objętych 18  rodzin. Asystent rodziny realizuje zadania  zgodnie z 
art. 15 ust.1 ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
  
 Asystent rodziny pracuje z rodzinami z problemami opiekuńczo - wychowawczymi ale 
również ma obowiązek pracy z rodzinami biologicznymi, których dzieci są już umieszczone w 
pieczy zastępczej. Niejednokrotnie, celem poprawy sytuacji rodziny, zapobiegając umieszczeniu 
dzieci w pieczy zastępczej zwoływane są zespoły pomocowe, składające się z pedagogów, 
kuratorów, dzielnicowego, pr. socjalnych i innych osób oraz przedstawicieli służb publicznych. 
 
 Wsparcia w zakresie pomocy prawnej  udzielają w miarę swoich możliwości i 
doświadczeń pracownicy socjalni bądź prawnicy, z którymi Ośrodek współpracuje.  
W ubiegłym roku Ośrodek współpracował z NZOZ „ PROFIL” , który udzielał rodzinom wsparcia 
w zakresie konsultacji i poradnictwa  psychologicznego i terapeutycznego.  
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 Na podstawie informacji uzyskanych od pełnomocnika Burmistrza do spraw 
przeciwdziałania uzależnieniom,  pomoc w opiece i wychowaniu dziecka jest realizowana również 
przez świetlice środowiskowe w poszczególnych sołectwach. W ubiegłym roku na terenie pięciu 
sołectw w Borowym, Czyżówku , Czernej, Koninie Żag. oraz Klikowie funkcjonowały placówki 
wsparcia dziennego zapewniając miejsce dla około 100 dzieci. Placówki prowadzone są w formie 
opiekuńczej w postaci świetlicy środowiskowej. W trakcie zajęć zapewniona jest opieka i 
wychowanie  poprzez  pozyskiwanie dobrych wzorców, profilaktykę, organizację czasu wolnego, 
pomoc w nauce, zabawę, zajęcia sportowe oraz rozwój zainteresowań. 
 
Budżet Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej w 2013 roku  wynosił łącznie z projektem 
realizowanym w ramach POKL – plan = 5.566.529,25 , wydatek = 5.563.331,25 zł 
W podziale na poszczególne zadania budżet Ośrodka  był wydatkowany następująco: 

1) zadania własne  w ramach ustawy o pomocy społecznej tj.: 

 zasiłki stałe wraz ze składkami  na ubezpieczenie zdrowotne( w roku 2013 w całości pokryte 
z dotacji) – 450.495,20 zł 

 zasiłki okresowe( środki z dotacji) –  344.473,60 zł 

 zasiłki celowe – 132.024,00 zł 

 dożywianie w ramach wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”- 
375.643,00 zł ( w tym 298.400zł dotacja, 77.243zł – środki własne) 

 realizacja zadania – prace społecznie użyteczne – 30.032,64 zł ( co stanowi 40% wkładu 
własnego). 

 wydatki związane z działalnością Zespołu Interdyscyplinarnego -  5.998,59 zł 

 sprawienie pochówku- 0,00 

 pobyt w DPS – 260.243,44 zł 

 program profilaktyki pod nazwą „Upowszechnianie profilaktyki uzależnień wśród rodziców, 
opiekunów i młodzieży” – 1.990,00 zł 

 rodziny zastępcze  – 4.070,04 zł 
2) zadania zlecone wynikające z innych ustaw (świadczenia rodzinne z dodatkami, fundusz 

alimentacyjny,   składki ZUS oraz zdrowotne, )  - 2.837.955,62 zł       
3) wydatki związane z zatrudnieniem  asystenta rodziny  na podstawie ustawy o                                             

wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej  – 70.101,33 zł, w tym; 

 dotacja – 37.805,25 zł, 

 środki własne gminy –32.296,08 zł. 
4) dodatek do świadczeń pielęgnacyjnych – 29.800,00 zł 
5) usuwanie skutków klęsk żywiołowych( powódź) – 0 zł   
6) zadania własne wynikające z innych ustaw( dodatki mieszkaniowe) – 158.451,30  zł   
7) realizacja projektu POKL  EFS – 84.383,10 zł. 
8) koszt utrzymania Ośrodka  łącznie ze środków zleconych i własnych –  777.669,39 zł                     

z czego: 
 środki własne gminy stanowią kwotę –  583.657,83 zł. 
 dotacja- 106.200,00 zł. 
 zwroty od dłużników alimentacyjnych – 0 zł 
 środki zlecone – 87.811,56 zł. 

Liczba osób , którym decyzją przyznano świadczenia w formie posiłku w 2013 roku  wyniosła - 
178, w tym dla  dzieci 172 natomiast, w 2012 roku wyniosła- 191 w tym dla dzieci – 162. 

 
Ponadto, w 2013 roku  koszt pobytu  12 osób w Domu Pomocy Społecznej wyniósł łącznie 
260.243,44 zł. Do domów pomocy społecznej kierowane są osoby wymagające całodobowej opieki, 
a gmina nie jest w stanie takiej pomocy  zapewnić. Średni koszt utrzymania w DPS ze strony gminy  
wynosi ok. 2 220 zł. Osoba kierowana pokrywa koszt w wysokości 70% dochodu własnego, 
natomiast pozostała różnica  pokrywana jest przez Ośrodek.  
 
W 2013r. łączna kwota wydatkowana na wypłatę jednorazowych zapomóg z tytułu urodzenia 
dziecka  wyniosła 48000zł. 
Ogółem na świadczenia rodzinne w 2013r. wydano: 2211077zł. 
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W 2013 roku Ośrodek Pomocy Społecznej na realizację ustawy o pomocy osobom uprawnionym do 
alimentów ( tzw. Fundusz alimentacyjny) wydał łącznie 477432 zł. 
Pomocą było objętych  72 rodzin. 
W rejestrze Ośrodka figuruje 96 dłużników alimentacyjnych. 
W roku 2013r. do Krajowego Rejestru Dłużników zgłosiliśmy 5 nowe osoby uchylające się od 
płatności świadczeń alimentacyjnych zgodnie z wyrokiem sądu. 
W związku z możliwością ściągnięcia części zadłużenia od osób uchylających się od zobowiązań 
alimentacyjnych,  Ośrodek Pomocy Społecznej kontynuuje umowę z Krajowym Rejestrem Długów. 
W 2013r. przez dłużników alimentacyjnych zostały zwrócone następujące kwoty:  

1. z tytułu zaliczki alimentacyjnej –2.824,51zł  ( w tym 50% gmina Iłowa), 
2. z tytułu funduszu alimentacyjnego –62.235,03zł w tym: 
3. przekazane na dochody budżetu państwa(wraz z odsetkami) –40.679,89zł, 
4. przekazane na dochody własne gminy Iłowa – 15.987,22 zł, 

przekazane na dochody własne gminy obcej -  5.567,92zł. 
 
Wyżej wymienione  działania finansowe były poprzedzone postępowaniem administracyjnym oraz 
wydanymi decyzjami, których liczba wynosi następująco: 
 
decyzje dotyczące pomocy w formie usług opiekuńczych - 48 
decyzje dotyczące zasiłków stałych- 44 
decyzje dotyczące przyznania pomocy okresowej- 431 
decyzje dotyczące zasiłków celowych – 583 
decyzje dotyczące pomocy celowej z programu pomoc państwa w zakresie dożywiania - 630 
decyzje dotyczące dożywiania dzieci w szkołach – 146 
decyzje dotyczące dożywiania dorosłych (gorący posiłek) – 9 
decyzje kierujące do DPS – 4 
decyzje o odpłatności w DPS – 18 
RAZEM POMOC SPOŁECZNA - 1913 
decyzje dotyczące pomocy w formie dodatków mieszkaniowych- 175 
decyzje dotyczące świadczeń rodzinnych z dodatkami( w tym z tytułu urodzenia dziecka) – 501 
decyzje dotyczące zasiłku pielęgnacyjnego – 122 
decyzje dotyczące świadczenia pielęgnacyjnego oraz prawa do dodatkowego świadczenia po 100zł  
– 86 
decyzje dotyczące zaliczki alimentacyjnej- 0 
decyzje dotyczące funduszu alimentacyjnego -127 
decyzje potwierdzające prawo do opieki zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych -9 
Łącznie w 2013 roku zostało wydanych  2933 decyzji. 
 

      Dotychczasowy  problem dotyczący zabezpieczenia właściwych warunków pracy osobom   
zatrudnionym w Ośrodku Pomocy Społecznej zakończył się sukcesem.  

      Budynek przy ul. Kolejowej 7 posiada nowy dach, pomieszczenia pracowników zostały 
odpowiednio odgrzybione, odświeżone  i dostosowane do standardów bhp. 

      W bieżącym roku mamy nadzieję, iż dojdzie do skutku remont lokalu przy ul Kościelnej 2, w 
którym planuje się docelowo utworzenie Świetlicy Wsparcia Dziennego. 

 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny – w sprawozdaniu jest podane, że w 2013 r. Ośrodek 
Pomocy Społecznej był ponownie koordynatorem prac społecznie użytecznych i takie zdanie jest, 
że wykonywanie prac społecznie użytecznych jest   podstawowym narzędziem aktywizacji 
zawodowej osób długotrwale bezrobotnych, ale również  pomaga w wykonaniu wielu prac 
porządkowych na terenie Gminy, chciałbym się dowiedzieć jak to wygląda. Bo skoro ja zgłaszam, 
że na terenie gminy jest tyle małych wysypisk, to jakie te prace porządkowe na terenie gminy są 
wykonywane w tym zakresie. 
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Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – prace społecznie 
użyteczne są wykonywane  w jednostkach pomocniczych gminy, w szczególności w jednostkach 
publicznych. W Ośrodku Pomocy Społecznej jest osoba skierowana do prac porządkowych. W 
zasadzie każda jednostka w naszej gminnie może się starać o przydzielenie osób do wykonywania 
poszczególnych prac. I wszystkie jednostki są zgłoszone tj. sołectwa, szkoły, świetlice wiejskie, 
Urząd Miejski jest wspomagany i Zakład Gospodarki Komunalnej. My kierujemy około 25 osób. 
Osoby, które uczestniczą w pracach społecznie użytecznych muszą być zarejestrowane jako 
bezrobotne bez prawa do zasiłku i, które korzystały z pomocy społecznej, czyli nie wszyscy, którzy 
są zarejestrowani i nie wszyscy, którzy korzystają, bo nie każda osoba, która korzysta z pomocy 
społecznej jest bezrobotna i nie każda bezrobotna korzysta z pomocy społecznej. Co do tego, jak to 
się ma do stanu czystości w naszej gminie, ja nie mogę odpowiedzieć. Wiadomo jeżeli są dwie 
osoby w sołectwie, czy jedna, to sołtys odpowiada za przekazanie rodzaju pracy dla danej osoby. 
Osoba wykonuje prace jakie ktoś jej zleci. Te osoby są porozdzielane na całą gminę do tych prac. 
Maksymalnie taka osoba może pracować 10 godzin w tygodniu, a w miesiącu 40 godzin. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – rzuca się tutaj w oczy w budżecie po stronie wydatków 
Ośrodka Pomocy Społecznej taka pozycja jak: pobyt w domach pomocy społecznej ponad 260 tys. 
złotych. Chciałbym się dowiedzieć jak się postępuje w celu zweryfikowania, czy jest jakaś bliska 
rodzina, jaka majętność, czy ta osoba jest samotna, czy też ma dalszą rodziną, żeby np. te koszty 
zmniejszyć.  
 
Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – jeżeli chodzi o dalszą 
rodzinę to niestety nie mamy żadnej możliwości, natomiast mogą być zobowiązani wstępni i 
zstępni bezpośrednio. Tutaj się rodzi problem, bo w większości osoby, które są w domach pomocy 
społecznej nie posiadają rodzin, które można by w świetle przepisów prawa zobowiązać do łożenia 
na utrzymanie, bo nie możemy żądać zwrotu takich kosztów jeżeli dochód na osobę w danej 
rodzinie nie przekracza 300% kryterium dochodowego, ale już po odciążeniu opłat różnych, które 
są w danej rodzinie. Także wstępni, czy zstępni musieliby być dosyć majętni, żeby ich zobowiązać 
do płacenia.  
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – słyszy się takie przypadki, że są opiekunowie osób 
starszych, żeby zapłacić np. jakimś budynkiem mieszkalnym, czy domem, a później wysyłają do 
domu pomocy społecznej. Czy u nas takie zjawisko też występuje? 
 
Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – nic mi nie wiadomo o 
takim zjawisku. Nie przypominam sobie, żeby u nas była taka sytuacja. Natomiast o tyle to nie jest 
takie proste, bo tak naprawdę jednostki też mają związane ręce. Jeżeli osoba wcześniej przed 
umieszczeniem w domu pomocy społecznej  zrzeknie się majątku, to my jako instytucja nie 
możemy żądać od osoby sprawującej opiekę, żeby sprzedała mieszkanie na poczet kosztów , które 
są w domu pomocy społecznej, bo to już jest jej własność. Inna sytuacja jest kiedy rzeczywiście jest 
własność osoby, która kierowana jest do domu pomocy społecznej i my możemy żądać, próbować 
wpłynąć, żeby mieszkanie, czy dom sprzedać, po to, żeby część kosztów została przekazana na 
poczet kosztów pobytu w domu pomocy społecznej, ale nie możemy nikogo zmusić. 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – z tego sprawozdania wynika, że liczba  
rodzin, które wymagają pomocy społecznej się zwiększyła w stosunku do 2012 roku. Pytanie moje 
jest takie – jak pani ocenia instytucję kontraktu socjalnego (115 kontraktów od 2008 roku i 32 
beneficjentów usamodzielniło się). Rozumiem, że nie wymaga w obecnej chwili pomocy ze strony 
gminy. 
 
Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – obecnie od dłuższego 
czasu nie korzystają z pomocy społecznej, czy też wyjechali, czy też podjęli zatrudnienie, tak trzeba  
to czytać. 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – czy instytucja kontraktu socjalnego 
spełnia swoją funkcję? 
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Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – w pewnej części tak, 
tylko nie zapominajmy, że kontrakty socjalne to jest umowa między osobą korzystającą z pomocy 
społecznej a pracownikiem socjalnym. Bardzo często te kontrakty socjalne dotyczą takich 
podstawowych, bagatelnych powiedziałabym wręcz działań typu, żeby się zarejestrować w danym 
czasie, żeby podjąć leczenie w danym czasie.  
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – po wyczerpaniu tego punktu porządku 
obrad Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 15

35
ogłosił przerwę w obradach, obrady zostały 

wznowione o godz. 15
50

. 
 
Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości Skarbu Państwa do gminnego 
zasobu nieruchomości Gminy Iłowa  

 
Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej poinformował, że 
przedmiotowe działki wymienione w projekcie uchwały są nam niezbędne dla przeprowadzenia 
przez Zakład Zagospodarowania Odpadów w Żarach rekultywacji nieczynnego już wysypiska 
odpadów w Czyżówku. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
2) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy 

Społecznej w Iłowej 
 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy omówił założenie do wszystkich uchwał, w których jest 
mowa o tekście jednolitym, bo trudno się odnosić do każdego z tych tekstów oddzielnie. A więc 
zgodnie z art.16 ust. 3 ustawy z dnia 20 lipca 2000 roku o ogłaszaniu aktów normatywnych i 
niektórych innych aktów prawnych, teksty jednolite akty normatywnego innego niż ustawa ogłasza 
się nie rzadziej niż raz na 12 miesięcy jeżeli były nowelizowane. To znaczy, akty prawa 
miejscowego jeśli chodzi o gminę to są takie, które są ogłaszane w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego, jeżeli teraz w ciągu roku jest zmieniana taka uchwała, to nie rzadziej 
niż raz na 12 miesięcy należy ogłosić tekst jednolity takiej uchwały. Myśmy w zeszłym roku 
przyjęli taką zasadę z panem Przewodniczącym Rady Miejskiej, że będziemy przygotowywać raz w 
roku teksty jednolite na jednej z pierwszych sesji w każdym roku kalendarzowym. I tak mamy w tej 
chwili przygotowanych osiem tekstów jednolitych uchwał. Pragnę przypomnieć, że w sumie w 
zeszłym roku było dziewięć takich uchwał nowelizowanych, jedną z tych, których tutaj nie ma to 
był regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie, którego już szybciej ogłosiliśmy tekst 
jednolity, ponieważ tam było dużo zmian. A więc my już jeden tekst jednolity mamy jeśli chodzi o 
regulamin utrzymania czystości i porządku w gminie. Pozostałe osiem uchwał, które były 
nowelizowane w zeszłym roku mamy w tym zestawie w dzisiejszym porządku obrad. Tworzenie 
tekstu jednolitego uchwały to jest czynność materialno – techniczna, jak robi się teksty jednolite 
jest ogłoszone w Rozporządzeniu Prezesa Rady Ministrów w sprawie zasad techniki prawodawczej, 
gdzie cały dział trzeci tego Rozporządzenia mówi jak się to robi. Tutaj nie ma nowej treści, tutaj nic 
się nie zmienia, to jest tylko pokazanie jak ten akt prawny na dzień dzisiejszy po wszystkich 
zmianach brzmi. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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3) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza 
komunalnego w Iłowej 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 
komunalnych 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

7) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie określenia przystanków 
komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Iłowa oraz 
warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

8) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w 
drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagradzania za inkaso 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

9) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu korzystania z 
Parku Dworskiego w Iłowej 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej   
za przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (M. Żołnowska) 
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Ad. II pkt 6 – Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
Odnośnie pytań pana radnego Przynogi, czy monitorujemy teren Strefy Aktywności Gospodarczej 
chciałbym powiedzieć, że gdyby tak nie było, to nie byłoby zgłoszeń odnośnie kradzieży, odnośnie 
wysypiska śmieci, znaleziono również adres tych śmieci, także  Policja jest zawiadomiona i tutaj 
mam nadzieję, że dojdziemy do tego, że zostanie to posprzątane. Natomiast trzeba przyznać, że w 
związku z tym, iż nie ma tam stałego dozoru też powstają szkody, włazy znikają, ostatnio została 
zgłoszona wycinka drzew, no i oczywiście to zaśmiecanie. 
Drugie zagadnienie dotyczyło, jakie kroki zamierzam podjąć by powstała droga do Strefy – 
chciałbym państwu przypomnieć jaka jest historia tej drogi… 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Burmistrzu, ale tutaj była prośba o 
pisemną odpowiedź, tak samo w przypadku pana Laskowskiego. 
 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – nie rozumiem, czy w związku z tym nie mam prawa do ustnej 
odpowiedzi? 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – może pan odpowiedzieć, ale pisemna też 
będzie. 
 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – chciałbym tutaj powiedzieć, że powstanie tej drogi alternatywnej 
do autostrady zostało uzgodnione z Generalną Dyrekcja Dróg i Autostrad i Generalna Dyrekcja 
zrobiła projekt tej drogi i droga ta miała powstać w momencie kiedy będzie modernizowana 
północna nitka  naszej „autostrady”, czyli drogi A-12. Niestety, żeby dokumentacja była w pełni 
wartościowa Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad zażądała od Powiatu deklaracji, że Powiat jako 
przyszły administrator tej drogi wykupi działki pod jej budowę. Stanowisko Powiatu jest negatywne 
w tym zakresie i państwo też o tym wiedzieliście wcześniej, bo takie sygnały już były i w związku z 
tym Generalna Dyrekcja Dróg i Autostrad jakby wstrzymała w tym momencie prace dalsze nad tym 
projektem. Po prostu nie można go do końca zatwierdzić, dać do uzgodnień. W związku z tym, że 
została wyczerpana jakby ta procedura, na którą miałem wpływ tutaj odnośnie powstania tej drogi 
ze środków nazwijmy to zewnętrznych, ten problem wraca i w związku z tym również dzisiaj 
pozwoliłem sobie państwu zwrócić na to uwagę, żeby się po prostu nim zająć, bo jeżeli nie 
wskażecie państwo środków naszych, to znaczy, że nie jest to zadanie dla Rady aktualnie ważne.  
Jeżeli chodzi o projekty uchwał, że Burmistrz powinien przygotowywać projekty uchwał – 
oczywiście w tym zakresie, który dotyczy zadań gminy i mnie te uchwały są przygotowywane, 
natomiast te wnioski, które państwo wyciągacie i chcielibyście uregulować inaczej, my oczywiście 
pomagamy ze strony prawnej, natomiast same sformułowania i państwa życzenia muszą być jasno 
sformułowane i te projekty wtedy mogą powstać. Myślę, że tutaj znajomość dokładna przepisów 
samorządowych pozwoli panu nie tylko, że się panu wydaje, że powinienem, ale również będzie 
pan pewny, które uchwały przygotowuje Burmistrz, a które projekty uchwał przygotowuje Rada. 
Chciałbym tutaj też zaznaczyć, że na samym początku wzięliście państwo odpowiedzialność na 
siebie za funkcjonowanie gminy i w związku z tym prosiłbym, żeby tą odpowiedzialność na swoich 
barkach w tej części, która oczywiście dotyczy państwa. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – chciałbym się odnieść jeszcze do pana wypowiedzi dlatego… 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – odnośnie pytań pana Laskowskiego… 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – pan radny jeszcze chciał zapytać… 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – przepraszam, pytania się już skończyły. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie Burmistrzu ja prowadzę sesję, 
proszę bardzo. 
Pan Franciszek Przynoga – Radny – odnośnie drogi dojazdowej do Strefy w roku ubiegłym lub 
jeszcze poprzedniego roku po komisji budżetu rozmawiałem z panem na temat, czy nie może 
Gmina sama tego sfinansować, powiedziałem również, że radni Klubu „Lepsze Jutro” mogą 
zrezygnować ze swoich zadań, żeby wprowadzić to zadanie, pan nie podjął tego tematu. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – w związku z tym ma pan wolną rękę, może pan podjąć ten temat. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – dziękuję, proszę dalej panie Burmistrzu. 
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Pan Adam Gliniak – Burmistrz – odnośnie pytań pana radnego Laskowskiego – odnośnie 
hydrantów proszę pana kierownika ZGKiM o odpowiedź na pytanie jak hydranty funkcjonują. 
Pan Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej – 
odnośnie hydrantów proszę państwa w zeszłym tygodniu otrzymałem ekspertyzę z przeglądu 
hydrantów wykonaną przez Zakład Usług Specjalistycznych pana Dobrowolskiego, która została 
mu zlecona przez Zakład. Jeżeli chodzi o inwentaryzację, Straż Pożarna w Iłowej otrzymała 
bodajże dwa lata temu lub troszeczkę wcześniej pełną dokumentację lokalizacyjną hydrantów, 
mieliśmy stażystę, stażysta wykonał, przekazał do Straży, także każdy strażak powinien się 
wyszkolić, gdzie na sieci znajduje się hydrant. Druga taka mapa znajduje się u nas na Oczyszczalni. 
Natomiast żadne pismo ze Straży Pożarnej do zakładu nie wpłynęło. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to znaczy bez względu na to, czy takie pismo jest, czy nie po 
prostu odpowiedzialność za funkcjonowanie wszystkich hydrantów należy do administratora sieci i 
ciągle tutaj uczulałem pana kierownika i mam nadzieję, że jest to dopilnowane, żeby one 
funkcjonowały. 
Odnośnie ulicy Okrzei, działki, utrzymanie czystości – akuratnie ta działka, która jest przeznaczona 
pod planowany Komisariat Policji, jak również działki naprzeciwko leżące są własnością Gminy i 
jeżeli są tam zanieczyszczenia to po prostu mamy środki na usuwanie dzikich wysypisk i w 
związku z tym możemy też z tych środków te działki wysprzątać. Tutaj prosiłbym, żeby reagować 
na bieżąco w tych sprawach porządkowych, bo to potęguje niezadowolenie  mieszkańców, że coś 
jest nie tak jak powinno w rzeczywistości być.  
Odnośnie ulicy Młyńskiej i pływających plastików na stawie, to oczywiście będziemy musieli 
również usunąć. Chciałbym tylko wyrazić  jeszcze raz swój żal, że państwo odrzuciliście przyjęcie 
dotacji na remont tego stawu i, że ten temat nie zostanie zrobiony, gdzie mógł być remont tego 
zbiornika retencyjnego, jak również jazu, który w tym zbiorniku utrzymuje wodę. 
Studzienki w chodniku na ulicy Kolejowej, dlaczego akuratnie takie rozwiązanie – po prostu to 
pana zapytanie przekażę do Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo nie znam odpowiedzi. 
Odnośnie Regulaminu Parku – w związku z tym, że tej furtki na „Mostku Miłości” jeszcze nie ma, 
ona nie była ujęta w projekcie i w związku z tym konieczne było uzyskanie zgody właściciela, czyli 
Powiatu na jej zainstalowanie, trzeba zrobić projekt tej furtki i złożyć do Powiatu, Powiat jeszcze 
musi z Konserwatorem to uzgodnić i dopiero będzie można to zrobić. Oczywiście ta furtka nie była 
ujęta również w umowie z Wykonawcą, także koszt jej zrobienia już leży na nas i tutaj  w ramach 
bieżącego utrzymania również można te rzeczy uzupełnić. Dlatego, że tam właśnie  tej furtki nie ma 
chciałbym jeszcze dodać, że zamykane są bramy, a nie zamykane są furtki, bo to trochę śmiesznie 
by wyglądało jakbyśmy zamykali wszystkie furtki a wejście byłoby z jednej strony. Jeżeli państwo 
chcecie, to możemy również zamykać furtki, nie ma żadnego problemu. 
Odnośnie przestrzegania Regulaminu na Cmentarzu proszę bardzo pana kierownika o odpowiedź. 
Pan Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej – 
jeżeli chodzi o Regulamin Cmentarza, to w Regulaminie nigdzie nie zawarto, że bramy są 
zamykane na noc. Jest napisane, że poza godzinami otwarcia jest zakaz przebywania ludzi na 
Cmentarzu. Natomiast jeżeli trzeba, to my możemy zamykać, ale nie ma tam pracownika na etacie 
na stałe, który będzie przez siedem dni w tygodniu otwierał i zamykał, bo to po prostu podraża 
koszty. Ponadto jeżeli ktokolwiek przejdzie przez płot nie ma też możliwości kto będzie 
ewentualnych intruzów z tego Cmentarza gonił. Do tej pory nie ma żadnej dewastacji na 
Cmentarzu, a nie można mówić, że kradzieże zdarzają się w nocy, bo kradzieże się również w 
dzień. Także jeżeli będzie taki wniosek będę zamykał Cmentarz, nie ma problemu. 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny – mówi pan, że nie ma takiego zapisy, ja mam tu Uchwałę 
Rady Miejskiej z dnia 23 sierpnia 2012 roku i w § 5 pisze: „Cmentarz jest otwarty 1) w dniach od 4 
listopada do 31 marca od godz. 7

00
 do godz. 17

00
, 2) w dniach od 1 kwietnia do 29 października od 

godz. 6
00

 do godz. 22
00

, 3) w dniach od 30 października do 3 listopada całą dobę.” Jest zapis. 
Pan Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej – to 
proszę przeczytać dalej, jest zapis, że tam jest napisane, że poza tymi godzinami jest zakaz 
przebywania ludzi na Cmentarzu, a nie ma napisane, że bramy będą zamykane na kłódkę.  
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Pan Adam Gliniak – Burmistrz – odnośnie Wincentyńskiego Centrum Pomocy Rodzinie – 
chciałbym tutaj przypomnieć jak to również wyglądało. A więc faktycznie było spotkanie z Ks. 
Proboszczem, ja byłem na tym spotkaniu oraz pani Ewa Sowa w związku z tym, iż dostaliśmy 
wypowiedzenie umowy dzierżawy i rozmawialiśmy na temat ewentualnie przedłużenia 
funkcjonowania tego Ośrodka Pomocy Rodzinie dłużej. Pyta się mnie pan jaka jest prawda w 
rzeczywistości, po prostu powiem jak ja to odebrałem. Faktycznie Ks. Proboszcz zaproponował, że 
da w użytkowanie to, nie powiedział ,czy na własność, czy w dzierżawę za  symboliczną opłatą, za 
symboliczna złotówkę. Ja w związku z tym powiedziałem, że w tej sprawie może podjąć decyzję 
Rada Miejska oczywiście, ale żeby państwu przedstawić  sprawę potrzebuję znać koszty bieżącego 
utrzymania  tego Ośrodka i poprosiłem Ks. Proboszcza o przedstawienie takich kosztów. Zostało to 
obiecane, niestety nie wiem być może przez zapomnienie, albo roztargnienie nie otrzymałem 
takiego zestawienia i w związku z tym uważałem, że temat jakby umarł. Później temat na nowo 
został przez państwa podniesiony, z tego jak dobrze pamiętam pana komisja tym się zajmowała i 
państwo wnioskowaliście, żeby wystąpić do Zgromadzenia Księży Misjonarzy w Krakowie o 
przejęcie tej nieruchomości. No i wystąpiłem z takim pismem i otrzymałem odpowiedź, że władze 
Zgromadzenia w tej chwili się nie zbierają i, że nie mogą podjąć w tej kwestii decyzji w 
najbliższym czasie. Państwa informowałem, że takie pismo poszło i, że  odpowiedź uzyskaliśmy. W 
związku z tym, że w dalszym ciągu ta nieruchomość nie zmieniła swojego stanu prawnego, a z 
wystąpienia Ks. Proboszcza wynikało, że taka chęć w dalszym ciągu istnieje w związku z tym 
pozwoliłem sobie jeszcze raz wystąpić z wnioskiem o to, co państwo żeście wnioskowali. Zadał mi 
pan pytanie, na co ten Ośrodek, państwo doskonale wiecie na co ten Ośrodek miał być. Nie wiem 
skąd to pytanie do mnie i skąd mam pieniądze na to. Wiadomo, że chodzi o przejęcie za 
symboliczną złotówkę i tak to wyraziłem w tym piśmie. Na to pismo jeszcze nie ma odpowiedzi. 
Myślę, że nie jest za późno. Wszystko zależy od dobrej woli dlatego, ze stan prawny tej 
nieruchomości dalej jest taki sam. Czyli nie zostało sprzedana i wszystko jest otwarte. Tak więc 
czekamy na decyzję właściciela. Z tego co pamiętam to państwo określiliście, że to może być na 
opiekę społeczną, jak również na działalność związaną z przeciwdziałaniem alkoholizmowi. 
Również we wniosku w ten sposób określiłem. Są to akuratnie cele zbieżne z działaniem 
Zgromadzenia Księży Misjonarzy, a więc tym bardziej jest dodatkowy argument za tym, aby ta 
nieruchomość została faktycznie Gminie przekazana. 
Odnośnie samochodu dla Komisariatu w Iłowej – oczywiście wpłynął wniosek o dofinansowanie 
zakupu samochodu. Nie przedstawiałem tego państwu, po prostu stwierdziłem, że jeżeli będzie 
możliwość umieszczenia w projekcie budżetu, to spróbuję to umieścić, ale po prostu te wydatki, 
które musieliśmy ponosić (obowiązkowe) nie pozwoliły na to, żeby umieścić tak wysoką kwotę. 
Tym bardziej nie umieszczałem tego (główny powód to brak pieniędzy oczywiście), ale dlaczego 
nie informowałem  państwa o tym, otóż państwa stanowisko tutaj też w jakimś sensie było 
wyrażone na sesji, przecież cały czas mówicie, żeby nie jeździli samochodami tylko chodzili,  
wręcz było stwierdzenie, że lepiej dać na buty niż na samochody. To przepraszam bardzo, czy to 
nie jest wyrażenie stanowiska?  Nikt temu nie zaprzeczył z państwa. A więc jest to jakieś 
stanowisko też, które muszę brać pod uwagę. Oczywiście jeżeli pan radny uważa, że jest to sprawa 
ważna i pilna prosiłbym o sformułowanie wniosku na komisji, czy wniosku komisji, która może 
wnioskować o zmiany w budżecie i jeżeli ten wydatek jest jak najbardziej potrzebny, to proszę 
bardzo, z którego zadania na ten wydatek pieniądze zdjąć. Propozycje oczywiście rozpatrzę. 
Pan radny Goc – tutaj mamy dylemat, mamy faktycznie problem. Dobrze, że pan go poruszył. Jeśli 
chodzi o instruktora „Orlika” w rozpisanym konkursie startowały dwie osoby, jedna osoba 
wyłoniona przez komisję nie została uznana,  jej kwalifikacje nie zostały uznane przez Ministerstwo 
Sportu w związku z tym mogliśmy utracić dotację, bo w połowie wynagrodzenie jest refundowane 
przez Ministra Sportu. Z uwagi na to zaproponowaliśmy drugiej osobie pełnienie tej funkcji i 
dosłownie dwa dni temu ta osoba poinformowała nas, że idzie do narodowych sił zbrojnych, że 
dostała angaż i nie jest zainteresowana. My musimy po prostu ogłosić następny nabór, a w 
międzyczasie musi pani dyrektor znaleźć jakieś zastępcze rozwiązanie, żeby „Orlik” mógł 
normalnie funkcjonować. A więc to jest faktycznie problem w tej chwili dla nas, który musimy 
rozwiązać. 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny – co zostało zakwestionowane, wykształcenie?  
Pan Robert Goc – Radny – Radny – co Ministerstwo zakwestionowało. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – ja nie byłem w komisji. Wiem tylko, że Ministerstwo 
kontaktowało się z panem Zygmuntem Zarzecznym i powiedziało, że te uprawnienia sportowe, 
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które ma wyłoniony kandydat nie mogą być brane pod uwagę, nie spełniają ich wymogów. 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny – dziwne, bo wiem, że ta pani składała papiery też na pracownika 
Hali, te papiery przeglądaliśmy i ma chyba ma licencjat, a nie ma magisterskich chyba, że takie 
wymagania są, że muszą być wyższe magisterskie. 
Pan Adam Gliniak Burmistrz – nie mogę powiedzieć dokładnie po prostu nie znam sprawy w 
szczegółach, a nie chciałbym tutaj państwa wprowadzić w błąd. Natomiast inną sprawa jest 
zatrudnienie pracownika kiedy Gmina w stu procentach finansuje, a inną wtedy kiedy Ministerstwo 
finansuje. 
Pan Mirosław Wdowiak – Radny – ja rozumiem, nie możemy tych pieniędzy stracić. 
Pan Adam Gliniak – zakwestionowano nam tą kandydaturę i na tą kandydaturę  nie będzie 
pieniędzy, bo nie spełnia wymogów. 
Pan Przewodniczący Rady – ulica Traugutta – urobek wywożony na teren prywatnej działki, na 
brzeg stawu – tutaj oczywiście sprawdzimy odnośnie stawu, natomiast odnośnie prywatnej działki 
to nic nie mogę powiedzieć, bo prywatna działka jest prywatną działką po prostu. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – zaniepokojenie mieszkańców było tym, że 
staw leży w bezpośrednim sąsiedztwie ujęcia wody, dlatego takie było do mnie zgłoszenie. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – zaznaczył pan też, że nie sprawdził tej informacji, dobrze byłoby 
sprawdzić, a może radny z tamtego rejonu. 
Pan Jerzy Rodak – jak trzeba, jeżeli urzędnik z Gminy Iłowa nie ma czasu, to się zajmę sprawą i 
sprawdzę. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – urzędnicy mają czas, tylko co mamy sprawdzać? 
Pan Jerzy Rodak – Radny – to jest konkretnie przecież powiedziane, tam jest tylko jeden staw w 
tym rejonie i każdy wie, o który staw chodzi. Ja z tego co wiem to do tego stawu zostały wrzucone 
karpy, które były usuwane z drzew przy ul. Traugutta, zostały tam wrzucone te karpy, a oprócz tego 
było to zasypane ziemią. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – przepraszam, w naszym stawie karpy? 
Pan Jerzy Rodak – Radny – nie w naszym, tylko w tym  prywatnym, jest zaniepokojenie 
mieszkańców, bo ten staw jest naprawdę blisko ujęcia wody. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja bym prosił o sprawdzenie. 
Pan Jerzy Rodak – Radny – to jest strefa ochronna, ona obowiązuje, w strefie ochronnej coś się 
zaczyna dziać, czyli urzędnik powinien pójść i sprawdzić tą strefę ochronną, w którym to miejscu i 
co się tam dzieje. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – na prywatnym gruncie rozumiem mamy mówić komuś, czy ma 
usypywać grunt, czy nie. Tak? 
Pan Jerzy Rodak – Radny – nie, ustawa mówi… 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja uważam, że chodzi o sprawdzenie 
problemu, teraz nie będziemy się przekomarzać kto ma co zrobić, bo to nie w tym rzecz, prawda? 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – dobrze. 
Odnośnie świetlicy w Żagańcu – stan prawny, jak również sprawę Czyżówka przedstawi pani 
mecenas. 
Pani Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Iłowej – proszę o 
doprecyzowanie tego pytania, o co panu Przewodniczącemu chodzi, stan prawny, współwłasność. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – ostatnia informacja była taka, że sprawa 
jest w sądzie. 
Pani Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Iłowej – chodzi o stan 
sprawy, która jest przed sądem, tak? Co do świetlicy w Żagańcu w dniu 29 stycznia tego roku 
odbyła się wizja lokalna celem dokonania oględzin tej nieruchomości celem ustalenia ewentualnych 
spłat. Tak wygląda na dzień dzisiejszy sprawa. W związku z tym biegły sporządza opinię, jeżeli ta 
opinia zostanie sporządzona, sąd na pewno państwu doręczy tą opinię, będziemy mogli do niej 
złożyć zastrzeżenia i potem dopiero będzie wyznaczona rozprawa. Także myślę, że to jeszcze 
troszeczkę potrwa.  
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że w tej chwili ze świetlicy nie 
można korzystać? 
Pani Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Iłowej – to pytanie nie do 
mnie, ponieważ państwa jest to fizycznie własność, ja nie jestem w stanie wypowiedzieć się co do 
tego, czy można z niej korzystać, czy nie. 
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Pan Adam Gliniak – Burmistrz – to znaczy odbywają się tam zebrania, ostatnio nawet  odbyło się 
zebranie wiejskie, tylko problem jest w przeprowadzeniu remontu, doprowadzeniu energii 
elektrycznej, żeby było oddzielne przyłącze i to jest problem. Natomiast samo użytkowanie w takim 
stanie jak jest, ale niestety nie jest to stan zadawalający, po prostu ta świetlica wymaga remontu, ale 
w takim stanie jest używana na razie jako świetlica. Z tym, że tak jak mówię nie można tego 
poprawić na dzień dzisiejszy ze względu na stan prawny jaki jest. 
Pani Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Iłowej – odnośnie 
Czyżówka, co do zapytania pana Sołtysa tak, jeżeli chodzi o część pytania jak to możliwe, że ktoś 
może domagać się wydania nieruchomości, która jest własnością Gminy Iłowa, przepisy Kodeksu 
Cywilnego przewidują taką instytucję, jaką jest zasiedzenie. W związku z tym każdy kto uważa, że 
przysługuje mu jakieś prawo w jego ocenie do tej nieruchomości, może taki wniosek złożyć do 
sądu. Co do pana twierdzeń, że nie został pan powołany jako świadek, ja rozumiem, że to jest pana 
deklaracja uczestnictwa w charakterze świadka w tej sprawie, tak?  
Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek – tak. 
Pani Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny w Urzędzie Miejskim w Iłowej – w związku z tym 
prosiłabym o podanie danych adresowych, ponieważ nie posiadam. Kolejna rzecz, rozprawa w tej 
sprawie jest wyznaczona na dzień 4 marca godz. 9

00
, rozprawa jest jawna, w związku z tym każdy, 

pan Sołtys, jak też każdy z państwa może na taką rozprawę się stawić. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – sprawa związana z kładką w Żagańcu, sprawę przedstawi pan 
Kaniecki. 
Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego w 
Iłowej – ta kładka nie stanowi naszej własności, taką odpowiedź na zapytanie Lubuskiego Urzędu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych Oddział w Żaganiu przesłaliśmy i z takim samym zapytaniem 
Oddział w Żaganiu wystąpił również do Nadleśnictwa, do Zarządu Dróg Wojewódzkich, do nas, do 
Urzędu Miejskiego w Żaganiu, bo jakby było to związane z tymi rajdami, które są organizowane 
przez Urząd Miejski w Żaganiu i z tych wszystkich instytucji i od nas wpłynęły negatywne 
odpowiedzi, czyli stwierdzono, że ta kładka nie stanowi ich własności i w związku z tym Lubuski 
Urząd Melioracji i Urządzeń Wodnych wystąpił z zapytaniem do Skarbu Państwa, gdyż jedynie 
Skarb Państwa pozostaje władny w tym. Na dzień dzisiejszy nie wiemy jaka będzie reakcja ze 
strony Skarbu Państwa. 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz – pan Sołtys tutaj poruszał również sprawę kanalizacji i 
przydomowych oczyszczalni, a więc tutaj też jak państwo słyszeliście o sanitacji wsi wspomniałem, 
żeby również na komisjach tą sprawę próbować rozwiązać, jeżeli się da w jakiś sposób. 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja myślę, że komisje mają swoje plany 
pracy, które przedstawiły,  również będą zajmować się bieżącymi sprawami, jak też wynikającymi 
w trakcie roku, także to są zbyt ważne sprawy, żeby nimi się nie zająć. 
 
Ad. II pkt 7 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki –  Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XXXIV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 22 stron, ponumerowanych od 1 do 22. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14
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